
OBECNÍ  
ZPRAVODAJ   

 
Č. 3/2024 
 
 
Prackovice – Litochovice nad Labem 
 
 
Úvodní slovo starostky 
 
Vážení a milí spoluobčané,  

letní prázdniny jsou u konce a my vám opět přinášíme krátké ohlédnutí za událostmi v obcích, 
které se od posledního zpravodaje vydaného začátkem června, udály. Většina spolků a sdružení sice svou 
činnost během letních prázdnin pozastavila, ale akce které proběhly v červnu stačily opětovně několik 
stran zaplnit. Kdo ve své činnosti nepolevuje ani během prázdnin jsou naši pétanquéři, kteří mne velmi 
potěšili svým nápadem návštěvy jejich klubu v Domově důchodců v Roudnici nad Labem. Samozřejmě 
slova uznání patří i našim fotbalistům, kteří jako každý rok pořádají s dětmi během srpna letní 
soustředění v Defurových Lažanech – reportáž o soustředění vyjde v posledním vydání zpravodaje, které 
plánujeme do vašich schránek doručit koncem listopadu. Nečinnost během léta neznají ani naši hasiči, i 
oni měli v tomto období plné ruce práce a zaslouží si proto pochválit. 

 Zastupitelstvo obce a zaměstnanci obecního úřadu také nezaháleli. Záměry z posledního 
veřejného zasedání, které proběhlo 29.5.2024 byly z velké části uskutečněny, krátké shrnutí naleznete 
na dalších stránkách. Během prázdnin proběhly také kontroly našich výborů – finančního a kontrolního, 
završené 13.8.2024 dílčím auditem z krajského úřadu – přezkum hospodaření obce za první polovinu 
roku 2024 proběhl bez výhrad a nedostatků. 

Přeji všem školákům a 
studentům šťastný vstup do 
nového školního roku a nám 
všem pohodový zbytek léta a 
krásný podzim – přinejmenším 
s tolika slunečnými dny, s jakými 
se pochlubilo letošní léto.  
 

Andrea Honová 
     starostka 

 
 
 

ZMĚNA SYSTÉMU A PLATEB 
V ODPADOVÉM HOSPODÁŘSTVÍ 

V souvislosti s plánovanou změnou systému odpadového hospodářství, 
o jejímž fungování jsme Vás informovali v dopisech, 

 a o které si můžete přečíst také na dalších stránkách tohoto zpravodaje 
si Vás dovolujeme v případě nejasností, či Vašich připomínek a podnětů pozvat  

na 3. veřejné zasedání zastupitelstva obce Prackovice N/L, 
které se bude konat  

dne 4.9.2024 od 18.00 hodin 
v Pohostinství U Koruny v Prackovicích. 

 
UPOZORNĚNÍ!!! 

Upozorňujeme občany, že pro likvidaci odpadků  
slouží na to určené nádoby případně sběrný dvůr.  

NELIKVIDUJTE ODPADY JEJICH PÁLENÍM NA DVORECH!!! 
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Odpadové hospodářství 

ZMĚNY V SYSTÉMU A PLATBÁCH ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ 

 
Vážení občané, 
v nedávné době jsme vás předběžně formou dopisů informovali o plánovaných změnách v systému a 
platbách odpadového hospodářství. Součástí těchto dopisů byly i formuláře, ve kterých si máte zvolit 
vámi požadovaný počet nádob pro svoz komunálního odpadu dle uvedeného ceníku. Skutečnosti, které 
nás vedly k těmto změnám přistoupit jsme vám zjednodušeně popsali v zaslaných dopisech, ve kterých 
uvádíme i možnost přijít o celé věci veřejně diskutovat na veřejné zasedání obce. Celý proces těchto 
změn je administrativně i legislativně velmi náročný, a je proto nutné zavčas předat informace nejen 
vám, ale i přijmout je co nejdříve i od vás. Uvedený termín 15.9.2024 pro odevzdání formulářů je nutný 
z důvodu, že od nás svozová společnost AVE požaduje počet všech nádob v obou obcích nahlásit 
nejpozději do konce září.  
Jsme si samozřejmě plně vědomi povinnosti zastupitelstva obce veškeré tyto změny schválit formou 
obecně závazné vyhlášky – i ta má své náležitosti a je nutné ji dobře připravit, poslat ke kontrole a 
schválení na oddělení dozoru Ministerstva vnitra ČR, aby ji pak mohlo zastupitelstvo schválit na svém 
zasedání. Ale i právě k tomu potřebujeme vaši součinnost.  
Záměrem zastupitelstva obce v této věci tudíž bylo vás včas o chystaných změnách informovat, dát vám 
prostor se k problémům vyjádřit, případně na vaše podněty reagovat a do chystaných změn je začlenit, 
až poté veškeré věci zakomponovat do obecně závazné vyhlášky a tu pak na dalším zasedání (koncem 
roku) schválit, aby mohla od 1.1.2025 vejít v účinnost. 
Změny se netýkají pouze trvale žijících občanů, ale i majitelů rekreačních nemovitostí v našem 
katastrálním území. Obě skupiny pak dostaly dopis, který informoval každého o změnách, které se 
konkrétně jich týkají. V následujících řádcích vám přinášíme krátké shrnutí veškerých změn.  
 

Změna způsobu značení nádob na komunální odpad a plateb 
pro trvale žijící občany 

Hlavní změnou bude zrušení lístkového systému - označení nádoby na směsný komunální odpad určené 
k vývozu lístkem. Nově obdrží občané samolepky, které budou platné po celý rok. O změnu tohoto 
systému jste nás jednak žádali vy občané, za druhé nám pak bylo doporučeno tento zastaralý systém 
z legislativního hlediska změnit od svozové společnosti AVE. Pro tento nový způsob označování nádob je 
nutné nahlásit svozové společnosti AVE počet nádob, které nám pak budou vyvážet. Nebude nám tedy 
fakturován pouze vývoz lístkem označené nádoby jako dříve, ale paušálně každá nahlášená nádoba, i 
když nebude vyvezena. Je proto nutné přistoupit i ke změně plateb.  

Přistoupili jsme proto k rozhodnutí, aby si každá domácnost dle svých potřeb nahlásila kolik jakých nádob 
a jak často potřebuje vyvézt a tento konkrétní počet pak také zaplatila. Cílem takto nastaveného systému 
je v co nejvyšší míře odpad třídit, být spravedlivý ke všem kteří vzorně třídí a nedoplácet nadmíru 
z obecního rozpočtu, pokud to není nezbytné.  

 
Zrušení velkoobjemových kontejnerů – informace pro trvale bydlící i chataře 
 
Z důvodu vysoké finanční náročnosti na svoz těchto kontejnerů a z důvodu narůstajících stížností jak od 
majitelů rekreačních nemovitostí tak od místních občanů, že tyto nádoby nejsou ve většině případů 
využívány pouze zahrádkáři, přistoupilo zastupitelstvo obce k rozhodnutí je všechny zrušit. 
 

Změna způsobu svozu komunálního odpadu a plateb 
pro majitele rekreačních nemovitostí 

 
Zrušené velkoobjemové kontejnery určené pro majitele rekreačních objektů budou nově nahrazeny 
pytlovým svozem komunálního odpadu. Obec bude zajišťovat odvoz těchto směsných odpadů pouze 
v pytlích označených logem obce od března do konce října (8 měsíců) jednou týdně – každé pondělí. 
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Chatařům z kolonie nad vodárnou bude každý týden v pátek před bránu obecními zaměstnanci přistaven 
kontejner a v pondělí odvezen, v Radejčíně zůstane jako doposud jeden velkoobjemový kontejner, který 
bude svážet společnost AVE a ostatní majitelé rekreačních nemovitostí budou odkládat tyto pytle u hlavní 
komunikace mezi Prackovicemi a Litochovicemi tak, aby je naši zaměstnanci mohli naložit a odvézt.  
 

Sběrná místa – pro obě skupiny 

Nadále pro vás obec bude zajišťovat sběrná místa pro další druhy odpadů – velkoobjemový, 
elektroodpad, tuky a jedlé oleje, textil, kovy, nebezpečný odpad, suť, stavební odpad, bioodpad aj. Pro 
tyto druhy odpadů zůstává systém beze změn – veškerý tento odpad můžete sami bezplatně (kromě suti 
a stavebního odpadu, který je zpoplatněn) odvézt na sběrný dvůr (otevírací doba sběrného dvora je od 
března do konce listopadu každou středu od 15 do 17 hodin a sobotu od 8 do 11 hodin, v jinou dobu je 
potřeba dohodnout přivezení odpadů na obecním úřadě), nebo si za jednorázový poplatek dle Ceníku 
obce objednat přistavení kontejneru. Suť a stavební odpad (poplatek za uložení činí 650,- Kč/m³) si 
musíte v případě zájmu odvézt na sběrný dvůr pouze sami. V obou obcích jsou pak sběrná místa na sklo 
(žluté sběrné nádoby), v Prackovicích na textil (kontejner na návsi u čp. 8 – v případě je-li kontejner 
plný odkládejte pytle s textilem v průjezdu obecního úřadu) a v Litochovicích červený kontejner na 
drobný elektroodpad.   
 

Třídění odpadů – pro trvale bydlící občany 

Tento systém zůstane zachován ve stejné podobě – každé pondělí vám budou od vašich nemovitostí 
odváženy barevné pytle POUZE SE SPRÁVNĚ VYTŘÍDĚNÝM ODPADEM, a nové pytle vám obec bude i 
nadále poskytovat zdarma. Jedinou změnou, která v tomto ohledu nastane je, že vám již nebude 
poskytována sleva v hodnotě 5,- Kč za každý odevzdaný pytel. Slevy za tříděné odpady od dubna 2023 
do konce roku 2024 vám budou spočítány a odečteny při platbě nového poplatku za první pololetí roku 
2025. 

Třídění odpadů – pro majitele rekreačních objektů 

I vám jsou k dispozici v případě vašeho zájmu barevné pytle na třídění druhotných surovin. K vyzvednutí 
jsou na obecním úřadě a můžete je dle výše uvedeného systému odevzdávat společně s pytli na 
komunální odpad. Prosíme dbejte na to, aby byl v pytlích odpad vytříděn správným způsobem – 
informace k systému tříděných odpadů v obci najdete na webových stránkách obce v záložce Občan – 
Odpadové hospodářství. 
 

Poplatky za svoz odpadů – trvale bydlící 

Platby za odvoz komunálního odpadu se budou nově hradit pololetně – do 15. července za pololetí leden 
– červen, a do 15. ledna za pololetí červenec – prosinec, nikoliv paušálně za osobu, ale za celou 
domácnost – dle vámi vybraného počtu nádob a četnosti svozu. Částka za konkrétní nádobu a podle 
četnosti svozu bude vypočítána dle ceny za litr odpadu, kterou jsme pro rok 2025 stanovili na 0,80 Kč. 
Úlevy dětem do tří let a desetiprocentní sleva seniorům již nebudou nadále poskytovány. 

 

Poplatky za svoz odpadů – chataři 
 
Pro nový systém svozu směsných odpadů obdrží majitelé chat dle svého výběru buď 16 ks 60 l nebo 8 
ks 120 l pytlů označených logem obce Prackovice nad Labem. Obec nebude nadále vybírat poplatky 
paušálně za osoby, ale za celou domácnost – nemovitost. Cena je vypočítána za počet pytlů dle ceny za 
litr odpadu, kterou jsme pro rok 2025 stanovili na 0,80 Kč. Celková částka je tedy 768,- 
Kč/rok/nemovitost. Platbu můžete uhradit na obecním úřadě hotově nebo převodem na účet do konce 
listopadu 2025. Výše uvedené pytle si můžete na obecním úřadě začít vyzvedávat během února. 
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CENÍK - ceny za jednotlivé nádoby 
Popelnice o objemu 110 l (plechová) nebo 120 l (plastová): 

- četnost svozu 1 x za 14 dní (26 svozů) – poplatek 2.496,- Kč/rok 

- četnost svozu 1 x za měsíc (13 svozů) – poplatek 1.248,- Kč/rok 

Popelnice o objemu 240 l: 

- četnost svozu 1 x za 14 dní (26 svozů) – poplatek 4.992,- Kč/rok 

- četnost svozu 1 x za měsíc (13 svozů) – poplatek 2.496,- Kč/rok 

Ceník za pytle – určeno pouze pro majitele rekreačních nemovitostí 
8 ks 120 l pytlů nebo 16 ks 60 l pytlů – 768,- Kč/rok/nemovitost 

 

Další informace – odpovědi na vaše dotazy  

Majitelé více nemovitostí  
Trvale bydlící občané, kteří vlastní v katastru obce více nemovitostí se mohou sami rozhodnout zda 
potřebují u všech nemovitostí odvážet směsný odpad. Podle svých požadavků pak vyplní potřebné 
formuláře. Oba formuláře (liší se v nabídce nádob pro trvale bydlící a pytlů pro chataře) zveřejníme po 
zasedání (proběhne 4.9.2024) na webových stránkách obce ke stažení.   
 
Možnost výběru pytlů nebo popelnic pro chataře 
Majitelé rekreačních nemovitostí si v případě svého zájmu mohou zvolit k odvážení odpadů i nádobu a 
četnost svozů stejně jako trvale bydlící občané. Záleží na vás, který systém vám bude více vyhovovat – 
budete-li mít zájem o klasické popelnice – vyplníte formulář určený pro trvale bydlící, ve kterém 
zaškrtnete z možností nabízených nádob tu, kterou požadujete. 
 
Možnost objednání svozů dalších popelnic v zimním období 
V reakci na vaše dotazy ohledně svozů odpadů zejména pak popela v zimním období, jsme se svozovou 
společností AVE předběžně domluvili možnost objednání svozu další popelnice určené na popel pro 
půlroční zimní období. Předpoklad tohoto období je od začátku října do konce března. Bude-li o tuto 
možnost zájem – nahlásíte si další nádobu, která bude opatřena pouze půlroční samolepkou – její cena 
bude činit polovinu z ceny ročního poplatku za konkrétní nádobu a četnost svážení. Občané, kteří ještě 
formulář neodevzdali ať prosím svůj zájem o popelnici v zimním období uvedou u další požadované 
nádoby s poznámkou ZIMNÍ SVOZ, u celoroční popelnice uveďte poznámku CELOROČNÍ SVOZ. Občany, 
kteří formulář již odevzdali budeme ohledně této možnosti kontaktovat.  
 
Živnostenský odpad 
Zákon o odpadech určuje, že každá právnická či fyzická podnikající osoba, při jejichž činnostech vznikají 
odpady, se řadí mezi původce odpadu a platí pro ně pravidla daná zákonem. Na systém odpadového 
hospodářství obce se mohou živnostníci napojit na základě písemné smlouvy s obcí a za úplatu. Pro rok 
2025 schválí zastupitelstvo obce pro živnostníky cenu za litr odpadu ve výši 1,10 Kč/1 l. V nejbližší době 
živnostníky také vyzveme k nahlášení nádob pro příští rok a k uzavření nových Dohod o užívání systému 
nakládání s komunálním odpadem. Upozorňujeme na skutečnost, že nemá-li živnostník uzavřenou 
smlouvu s obcí, je povinen si zajistit spolupráci s externí odbornou firmou, která vyřeší odvoz a 
zpracování odpadů, a tuto smlouvu obci předložit. 

 

UPOZORNĚNÍ !!! 
Rádi bychom se omluvili za chybu ve formulářích pro ohlášení plátce poplatku. 

Chybně je v hlavičce obce uveden email obecního úřadu. 
Správná emailová adresa je: ou.prackovice@mybox.cz 
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Zprávy o činnosti 

Rekonstrukce střechy na MŠ Brouček v Prackovicích nad Labem 

Začátkem srpna se uskutečnila rekonstrukce 
střechy na budově MŠ Brouček. Stejně jako 
loni na kulturním domě v Litochovicích byly i 
na tomto objektu převrtány uvolněné šablony 
plechů, očištěn původní nátěr a aplikován 
jeden nátěr základní a dva barevné. Zároveň 
došlo k opravě verandy jejíž stav ohrožoval 
bezpečnost osob. Přislíbená oprava chodníku 
před mateřskou školou bude realizována do 
konce roku. 

 

Odpočinkové místo u Labe v Litochovicích 

Náš plán vytvořit u Labe v Litochovicích odpočinkové místo pomalu dostává konkrétní obrysy. Po mnoha 
nekonečných a zcela marných jednáních s několika institucemi ohledně betonových panelů a jejich 
odstranění od vody, která nevedla k žádnému výsledku, rozhodlo zastupitelstvo obce uskutečnit tuto akci 
na vlastní náklady. V průběhu června došlo k odstranění tří krajních panelů, srovnání povrchu, vyčištění 
břehu a navezení písku. Vzniklo tak krásné místo pro koupání. V dalších letech plánujeme provádět 
postupně další úpravy – odstranit veškeré panely a vytvořit hřiště na plážový volejbal, pro usnadnění 
přístupu do vody nechat vyrobit malé molo se schůdky, a samozřejmě instalovat odpočinkové prvky. 
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Cesta u Labe mezi obcemi 

Před prázdninami proběhla rozsáhlejší údržba cesty u Labe mezi 
Prackovicemi a Litochovicemi. Vedení obce za ni obdrželo nemálo 
pochval, a tímto za ně ještě jednou děkuje. Pozitivních ohlasů na 
naši práci nebývá mnoho a my si jich proto velmi vážíme. Obrovské 
poděkování za skvěle odvedenou práci patří samozřejmě zejména 
našim zaměstnancům venkovní údržby obcí. Během září chystáme 
ještě jednou cestu posekat a pročistit, aby tak byla připravena pro 
krásné procházky i během zbytku roku. 

 

 

 

 

Dotace 

V tomto roce jsme žádali o tyto dotace: 

- na komunikace – byla schválena dotace na komunikace v celkové výši 1.000 000,- Kč, s 
kofinancováním obce ve výši 30 %, ze které je v plánu realizace opravy komunikace v Prackovicích - p.č. 
1485 od čp. 122 směrem do obce. Do konce roku proběhne výběrové řízení na zhotovitele, a oprava 
komunikace je plánována na první polovinu roku 2025. 

- na projektovou dokumentaci na snížení energetické náročnosti budovy čp. 124 
v Prackovicích – byla schválena 

- na vybudování zázemí pro Pétanque klub Prackovice – byla schválena 

- na terénní čtyřkolku pro JSDH Prackovice – čekáme na vyjádření – o ostatních podaných a 
obdržených darech a dotacích si můžete přečíst v reportu od velitele jednotky pana Lupínka 

- na odpadové hospodářství – pořízení velkoobjemových kontejnerů na sběrný dvůr 
v Prackovicích – nebyla schválena – z důvodu neschválení této dotace zastupitelstvo upustilo od 
záměru prodat traktorový nosič kontejnerů a rozhodlo na zářijovém veřejném zasedání schválit pořízení 
jednoho velkoobjemového kontejneru za traktor z finančních prostředků obce 

 

Bytové hospodářství 

V rámci bytového hospodářství jsme řešili jako vždy běžné opravy a výměny spotřebičů. Z plánovaných 
činností proběhla oprava a umytí fasády na bytovém domě čp. 137 v Prackovicích. Plánovaná výměna 
oken na bytovém domě čp. 8 se bohužel neuskutečnila v červnu jak bylo původně firmou přislíbeno, ale 
až koncem srpna, omlouváme se tímto nájemníkům, ale všichni dobře víme, jaká situace s řemeslníky 
je. Do konce roku nás čeká ještě přislíbené oplechování komína na střeše čp. 2 v Prackovicích a úprava 
odvodnění kolem bytového domu čp. 137. Jako vždy budou provedeny revize plynových kotlů, a další 
nezbytné opravy a údržby, které aktuálně nastanou a bude je potřeba vyřešit. 
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Opravy komunikací 

Na svém posledním zasedání zastupitelstvo obce 
schválilo opravy některých komunikací v obou obcích. 
Od té doby byla většina těchto komunikací upravena, 
některé z nich ještě čeká dvouvrstvý asfaltový nátěr 
se zadrcením a válcováním. Firma pro tuto činnost 
musí být vybrána v poptávkovém řízení, které 
proběhlo během srpna, a na zasedání 4.9.2024 bude 
z došlých nabídek firma vybrána a schválena. Finální 
úpravy konkrétních komunikací tedy proběhnou 
během září nebo října. Jedinou komunikací, která 
prozatím opravou neprošla je ulička mezi hřištěm a 
hlavní silnicí na Dobkovičky v Litochovicích. ZO po 
poptávkovém řízení na finální opravy ostatních 
komunikací rozhodne zda její oprava proběhne ještě 
letos, nebo jestli bude naplánována až na příští rok.  

Během podzimu chystáme ještě opravu 
odvodňovacího žlabu přes komunikaci pod zadním 
viaduktem v Litochovicích, v Prackovicích nás čeká 
řešení problému s odvodněním silnice v zatáčce u čp. 
75. 
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Knihovna Prackovice nad Labem 
V květnu proběhla pravidelná výměna knižních titulů z naší mateřské knihovny K. H. Máchy Litoměřice. 

V naší knihovně se ve dnech 7.6. a 8.6.2024 uskutečnily volby do Evropského parlamentu. Pod záštitou 
našeho úřadu, je měla na starosti paní Ludmila Dlouhá. 
 
6.6. se připravovala květinová výzdoba do kostela svatého Matouše na Noc kostelů. Výzdobu provedly 
paní Jana Bartošová, Ludmila Dlouhá a Ivana Chotětická. Milé bylo pohoštění od kulturní komise.  

 
27.6. se konala dílnička pro děti i dospěláky. Vyrobily si 
macramé náramky a moc se jim práce dařila, snad i líbila. 

Za knihovnu Anna Buřičová 
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Povídání ze školky 
 
Tak a máme tady prázdniny. Poslední povídání o školce bylo z dubna. I za dva měsíce jsme ve školce 
udělali hodně práce. Co jsme všechno zažili? Pojďte se podívat. 
 
6.5. Projekt: „Já jako miminko“ Výstava fotek dětí, spolupráce s 

rodiči 

10.5. Projekt „Vývoj motýla“ Vzdělávací program hrazen z OP 
JAK 

14.5. Divadlo „Štěpánka“ ve školce Pohádka „Tři prasátka“ 

21.5. Focení dětí ve školce  

23.5. Projekt: „Výcvik pejsků“ Spolupráce se Sdružením 
kynologů Prackovice n. L. a s MŠ 
Lovosice 

29.5. Výlet všech dětí -  indiánská vesnička Růžová u 
Děčína 

Vzdělávací program hrazen z OP 
JAK 

30.5. Projekt: „Indiáni ve školce“ Vzdělávací program hrazen z OP 
JAK 

3.6. Projekt“ „Povídání o včelách“ Vzdělávací program hrazen z OP 
JAK 

7.6. Vystoupení dětí „Noc kostelů“ Od 16,30 hodin  pro veřejnost 

10.6. Divadlo „Štěpánka“ ve školce Pohádka „O slonovi“ 

11.6. Besídka od 16,30 - rozloučení s předškoláky Vystoupení pro rodiče a veřejnost 
 
A ještě něco z našeho třídního vzdělávacího programu: 
 
Zahráli jsme si na zahradníky, sázeli semínka 
a květiny. Pozorovali jsme vývoj motýla (od 
housenky až po motýla). Zažili jsme besedu 
se včelařem, prohlédli jsme si skutečný úl a 
dozvěděli jsme se hodně nových informací o 
životě včelstva. Babočky kopřivové jsme 
nechali vyletět na naší krásné školní zahradě. 
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 Pokračovali jsme ve výuce AJ, 
hudebních dovedností a IT 
vzdělávání. Pravidelně jsme cvičili a 
podporovali zdravý životní styl. 
Logopedické chvilky jsme zařazovali 
vždy průběžně, během celého dne. 
 
 
Na fotbalovém hřišti jsme se podívali 
na výcvik pejsků, který pro nás 
připravilo Sdružení kynologů 
Prackovice nad Labem, tímto jim 
moc děkujeme za krásnou akci, na 
kterou jsme pozvali i školku z 
Lovosic a bývalou paní učitelku Ivu 
Lahovskou. 
 

 
Na výlet jsme jeli do indiánské vesničky Růžová 
u Děčína, kde jsme se dozvěděli spoustu nových 
informací o životě indiánů. Další den jsme si ve 
školce na indiány zahráli, měli jsme oblečení, 
čelenky a namalovali jsme si tee-pee. Ve 
vestibulu jsme vytvořili indiánskou vesničku. 
 
 
 Pilně jsme se připravovali na vystoupení v 
kostele, které se nám opravdu povedlo. 
Děkujeme všem, kteří se přišli nejen podívat, 
ale i si s námi zazpívali. Také děkujeme za 
krásnou výzdobu Ivě Chotětické a Lídě Dlouhé a 
členům kulturní komise za zajištění občerstvení 
na tuto akci. 

 
 
A na závěr nás čekalo rozloučení s předškoláky. 
Děti byly úžasné, vše bylo bezprostřední a byla 
vidět krásná práce nás všech ze školky. 
 
 
 
Děkuji zaměstnancům školky, děkuji obecnímu úřadu, děkuji klukům z fotbalu, kteří nám každý rok 
umožňují uspořádat besídku v jejich klubovně. 
 

 
Ze školky zdraví Jana Bartošová a kolektiv 
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Pétanque Klub Prackovice nad Labem 
 
Obliba prackovického pétanque roste. Počet pravidelných hráčů resp. hráček 
se v poslední době zvýšil o 31%. To je pozoruhodný trend. Podílejí se na něm 
zejména děvčata. Ta tvoří již 53% hráčského kádru.   
 
A co si  aktivní pétanquéři  myslí o tomhle fenomenálním sportu, co jim přináší 

a co o něm říkají? 
 

 
 
Jana: „Perfektní. Elegantní. Tolerantní. Nenáročná, prostě geniální hra pro fajn partu jako 
jako jsme my!!!“ 
 
Gena: „Pétanque - Toť parádní je hra, rekord netřeba trhati. Jinými slovy moje líné já a příležitost spolu 
býti.“ (Překlad z rodného jazyka) 
 
Irena: „ Pétanque - dobrý nápad, jak se vyhnout nekonečným televizním seriálům. Přitom pobýt na 
čerstvém vzduchu, trochu protáhnout tělo a hlavně - přátelé, se kterými se proberou všechny zajímavé 
události.“ 
 
Pepa: „ Možnost rozhýbat ztuhlé svaly a hlavně pobýt s přáteli.“ 
 
Zdeňka: „Jsem začátečnice a kouzlo této hry teprve objevuji. Tuším však podle tváří spoluhráčů na 
tréninku, že jsem tu správně. Ze všech vyzařuje pohoda a stálý úsměv na rtech, ale na hřišti vládne 
zdravé soupeření. A to mám rada. To mi stojí za to si občas odskočit od rodiny a vnoučat. Ve hře se mám 
ještě co učit, ale tady to jde samo.“ 
 
Ela: „Pravidla a radost z petankové hry jsem objevila v Prackovicích, díky Vašemu milému pozvání mezi 
Vás. Nenáročnost hry mi vyhovuje, pohoda a dobrá nálada v kruhu nových a tolerantních přátel 
pomáhá a moc těší!“ 
 
Mirek:  „Pétanque, toť otázka, a co mě přináší krom pohybu a radosti z vítězství a smutek z proher, také 
kamarády na pokec nad politickou situací a vzpomínkou na mládí, připomenutí časů dávných a minulých 
krásných i smutných. A přátelé není nad to se krásně pohádat pro pár centimetrů či milimetrů ve 
vzdálenosti mezi koulemi a košonkem, a to je to co mě baví.“ 
 
Hanča: „K pétanque mě přivedla moje sousedka teď už kamarádka Marcelka Průšová. Z počátku jsem 
měla obavy , ale již po druhé návštěvě klubu jsem zjistila , že mě tato hra opravdu baví . Líbí se mi , že 
je při této hře nutná preciznost a soustředění . Dále mohu říci, že jsem poznala spoustu skvělých a milých 
lidí, kteří mě baví. Jedna důležitá poznámka na závěr - Pétanque je hra, která se dá hrát napříč všemi 
generacemi a určitě to není sport jen pro starší ročníky.“ 
 
Jarda: „Pétanque je hra pro všechny generace nenáročná na fyzickou zátěž. Příjemně si zacvičím a 
pobavím s přáteli.“ 
 
Pavel:  „Nenáročná hra pro partu skvělých a veselých důchodců -  stačí 3 koule. Mládež o to nejeví zatím  
zájem.“ 
 
Michal (náš zatím nejmladší hráč): „Na pétanque jsem začal chodit protože se mi to líbilo, už dřív, 
ale nějak nebylo kam a s kým, ale baví mě to. Pro info: Je to nenáročná hra, jak fyzicky tak finančně. 
Ale to důležité je, že si každý může najít svůj styl, který může zlepšovat a trénovat. Je tam fajn kolektiv, 
kde vám i ostatní poradí, a to že někdo říká, že je to jen pro starý nebo důchodce, tak to není pravda. 
Když člověk chce a baví ho to, může hrát a přivést si i parťáka, aby se mohli navzájem doplňovat při hře. 
Pohyb je zdravý, ale proč se třeba honit po hřišti za míčem, když si můžu zahrát pétanque, u kterého 
má člověk taky pohyb, ale zase takový, který zvládne například i astmatik nebo někdo kdo nemůže dělat 
namáhavé sporty. A jediné co potřebujete, jsou 3 koule, nadšení něco zkusit. Ono je to vlastně podobné 
jako když jsme jako děti, hráli čáru, takže každý může mít svůj styl jak vyhrát.“ 
 
Alena: „Jsem moc ráda, že jsem se dostala do správné party, která mi přináší  nejen radost z pohybu, 
ale spoustu nových kamarádů a kamarádek, se kterými je život lepší a veselejší. Moc všem děkuji.“ 
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Marcela: „Pétanque mě přináší radost ze hry a pohyb na čerstvém vzduchu a také dobré přátele.“ 
 
Jitka: „A mě vaše příspěvky přivodily slzičky! Jste všichni moc fajn a jsem ráda, že jsem vás poznala. A 
vždy se na vás těším. Děkuji.“ 
 
Jarmila: „Co mně přináší pétanque? Pohyb, radost ze hry, dobrou náladu a hlavně bezvadné kamarády 
a přátelství!!! Co víc si přát?“ 
 
Zdeněk: „Já v pétanque vidím nejen blahodárný sport, ale především prostředek k přátelskému 
setkávání a navazování nových přátelství. V dnešní nevlídné době to rozhodně není málo. Navíc klubové 
aktivity PKP přispívají k šíření dobrého jména naší obce za hranicemi obecního katastru. Například i 
úspěšnou účastí našich hráčů na tradičních regionálních turnajích. To nejdůležitější ale je, že tahle aktivita 
přináší lidem radost a dobrou zábavu“. 
 
 

A takhle jsme v pátek 28. června přivítali léto 2024  
a také novou hráčku – Zdenu (třetí zleva). 

 

 
Klubový výlet 

 
2. července 2024 Švestkovou dráhou do Mostu (a zpět). 

To byl první letošní klubový výlet a pro účastníky zájezdu pěkný zážitek. 
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Návštěva Domova důchodců v Roudnici nad Labem 
Ve středu 24. července jsme navštívili hráče pétanque v roudnickém Domově důchodců, se kterými jsme 
strávili krásné slunečné herní odpoledne na jejich pétanque hřišti. Mimoděk jsme tím podpořili 
celosvětovou kampaň proti ageismu, která se snaží změnit škodlivé „narativy“ o věku a stárnutí! 
Pétanque je opravdu sport pro všechny generace i lidi s hendikepem. V Roudnici jsme si to uvědomili 
velmi silně. Nádherně jsme si zahráli a pobavili se nejen se staršími seniory, ale i s jejich mladšími 
pečovatelkami. Roudničtí nás naučili jejich specifický způsob hry a my jsme naopak předvedli jak 
pétanque koulíme v Prackovicích. Všichni účastníci hodnotili akci jako velmi vydařené přátelské 
odpoledne. Na oplátku jsme roudnické seniory pozvali k nám do Prackovic n.L. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Za PKP Ing. Zdeněk Zeman 
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Keramika 
Kroužek keramiky se sešel naposledy na začátku července. Přes prázdniny jsme si užily letního volna a 
znovu se sešly na konci srpna, abychom připravily dílnu na další tvoření.  

Před přestávkou jsme dokončily výrobky do 
tomboly na zářijové Posvícení, vyzdobily kostel sv. 
Matouše na Noc kostelů, abychom navodily 
příjemnou atmosféru pro zpívání dětí z mateřské 
školky Brouček. Návštěvníkům akce byly rozdány 
upomínkové předměty vytvořené členkami 
kroužku.  

Za keramiku Ludmila Dlouhá 
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JSDH Prackovice nad Labem 
Dobrý den vážení spoluobčané, vychází další číslo zpravodaje a s ním i naše malá reportáž.  

Od posledního zpravodaje jsme vyjeli k několika větším i menším zásahům. Jednalo se o požáry odpadu 
a černé skládky, čerpání vody po přívalových deštích a také odstraňování spadlých stromů. K 5.8.2024 
evidujeme již 16 výjezdů, přičemž všechny proběhly bez potíží. Naši dobrovolní hasiči zvládají vše 
s vysokou profesionalitou.   

Již jsem Vás informoval v minulém zpravodaji, že v letošním roce jsme získali 2 dotace na vybavení, a 
díky nadaci ČEZ programu Pomáhej pohybem jsme získali další dotaci na AED (automatický externí 
defibrilátor). Tento AED je umístěn v našem hasičském voze a všichni členové jsou na jeho obsluhu 
vyškoleni. Doufáme, že jeho použití nebude potřeba, ale pokud ano, budeme připraveni.  

Jak je zvykem i letos jsme se zúčastnili dětských dnů v Prackovicích n/L a Dolních Zálezlech. V Malých 
Žernosekách nás dětský den ještě čeká. Troufám si říci, že letošní adrenalinový výstup na hasičský žebřík 
do 30 m byl lákadlem a velice se účastníkům líbil. 

To je za naši jednotku pro toto číslo zpravodaje vše. Přejeme Vám klidný zbytek léta. 

 

Kácení májky 25.5.2024

 

Zásah po deštích v Litochovicích 30.5.2024
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Požár na skládce v Lukavci 11.6.2024

 

 
 
 

Odstraňování 
spadlých stromů 

v Dolních 
Zálezlech a 

Oparně  
10. a 11.7.2024 

 

 
 
 
Požár odpadu Lovosice 22.7.2024  

  
 
 
Čerpání vody ze dvora Lovosicích 
12.7.2024 
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Dotace, příspěvky a dary 
 

V tomto roce obdržela naše jednotka následující dary, dotace a příspěvky,  
za které by ráda touto formou zveřejnění všem dárcům poděkovala. 

 
 

Nadace ČEZ 
Nadace ČEZ vznikla v roce 2002 jako jedna z prvních firemních nadací v České 
republice. Každoročně podporuje řadu projektů, které reagují na aktuální 
potřeby společnosti. V roce 2015 pak byla spuštěna aplikace EPP – 
pomahejpohybem.cz, díky které její uživatelé vlastní aktivitou podporují 
projekty Nadace ČEZ. Naše jednotka z tohoto projektu získala příspěvek ve 
výši 40.000,- Kč, za který pořídila automatický externí defibrilátor. 

 

               Ústecký kraj  

 

 
Od Ústeckého kraje jsme 
obdrželi neinvestiční dotaci 
na „Vybavení jednotky 
JSDHO Prackovice nad 
Labem“ v celkové výši 
150.000,- Kč. Naše 
jednotka si v rámci této 
dotace pořídila 3 zásahové 
obleky, zásahové kukly, 
zásahové a technické 
rukavice, motorovou pilu, 
kalové čerpadlo a technické 
helmy – 6 ks. 
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Nadace Agrofert  
Nadace Agrofert sleduje potřeby v ČR ve vybraných oblastech a 
snaží se pomáhat přesně tam, kde je to potřeba. Svou činnost 
realizuje převážně formou finančních příspěvků a přispívá 
především nekomerčním právnickým osobám na rozvoj jejich 
aktivit a na zlepšení jejich materiálně-technického vybavení a 
podmínek činnosti. Příspěvek ve výši 50.000,- Kč na vybavení pro 
naši jednotku jsme použili na pořízení dvou zásahových obleků a čtyř technických helem. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Za JSDH Prackovice n/L velitel jednotky Michal Lupínek 
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Turistický oddíl Veverčata 
„Medvědí stezka“ Litoměřice 

Začátkem května se velké děti zúčastnily krajského kola branného 
závodu „Medvědí stezka“ v Litoměřicích. Mezi spoustou dětí z různých 
oddílů si vedly velmi dobře, obsadily dvě první a dvě druhá místa. 

Branný závod Štětí 

Malé děti se o týden později zúčastnily branného závodu ve 
Štětí. Jezdily na koloběžkách, skákaly do dálky, házely do 
koše, chodily na chůdách a ještě plnily spoustu dalších 
úkolů. Moc se jim to líbilo a vše si užívaly. 
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Výlet na Klíny 

Ke konci června jsme 
ještě jeli s dětmi na 
autobusový zájezd 
na Klíny. Navštívili 
jsme farmičku s 
domácími zvířaty a 
byli se podívat na 
větrné elektrárny. 
Na konec výletu 
jsme si dali něco 
dobrého v cukrárně 
a vyřádili se na 
dětském hřišti. 

 

 

 

 

 

Setkání bývalé a nastupující generace v Oparně 

Jelikož letos slaví Veverčata 25 let svého trvání, vysadili 
jsme před klubovnou strom, a někteří bývalí členové jsme 
se sešli na výletě v Oparně. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Teď jsme si dva měsíce užili prázdniny a v září se opět sejdeme a užijeme si spoustu dalších her, soutěží 
a výletů. 

Za Veverčata Jana Legierski Bernášková a Lenka Poláková  
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TJ Sokol Prackovice nad Labem 
Dobrý den, ahoj. 

Již jsme ukončili fotbalový ročník 2023/2024. všechna 
naše mužstva odehrála svá utkání se vztyčenou hlavou a 
bojovným výkonem za podpory skvělých rodičů a našich 
fanoušků. Bohužel se až tak nedařilo výsledkově, a to 
hlavně družstvu mužů, které se po celou dobu konání 
soutěže potýkalo se zraněními a nedostatkem hráčů. A to  
byl i hlavní důvod sestupu mužstva do IV. třídy. Jednu 
chvíli to už vypadalo na zánik mužstva, ale po dohodě 

hráčů v kabině a funkcionářů, jsme se shodli, že by 
to byla ta nejlehčí cesta, kterou se nechceme nikdo 
vydat, a rozhodli jsme se ještě zabojovat!!! Začínají 
se nám totiž zapojovat místní odchovanci z řad mládeže. Petr Dlouhý s námi odehrál již celou řadu zápasů 
a nyní na podzim se k nám připojí i Ivan Hauser. Podařilo se nám též sehnat další posily, které by naše 
řady měli rozšířit již v letní přípravě. Věřím tedy, že se příští ročník fotbalové sezóny ponese v duchu 
lepších výsledků a poctivé práce nejen na hřišti, ale i mimo něj. 

Nyní se nám již rozjíždí přípravy na fotbalový ročník 2024/2025. Naší první akcí je každoroční letní 
soustředění dětí a mládeže v Defurových Lažanech, které se koná od 4.4. do 10.8.2024. Po návratu nás 
již čekají pravidelné tréninky nejen dětí, ale i mužů, které se budou konat převážně na hřišti 
v Prackovicích n/L, a to každé pondělí a středu. Pokud tedy bude mít někdo zájem rozšířit naši fotbalovou 
základnu – děti a mládež od 5 do 12 let a muži jakéhokoliv věku        – milerádi vás mezi sebou přivítáme. 

V Prackovicích n/L se 28.6.2024 konalo další 
přivítání léta s možností přespání na fotbalovém 
hřišti. Ač nám zpočátku nepřálo počasí, vše se 
nakonec v dobré obrátilo a děti si spolu s rodiči 
užili nádherné odpoledne (střelba z pistole, 
fotbálek s rodiči …), večer (stezka odvahy, 
ohňostroj, promítání pohádky…) i ráno spojené 
s vynikající snídaní        Chtěl bych tímto poděkovat 
obci, kulturní komisi, rodičům, dětem a všem, 
kteří se na této akci podíleli!!! 

Naší další společnou akcí bude Posvícení sv. Matouše, které se koná 7.9.2024 od 15 hodin na fotbalovém 
hřišti. Všichni jste srdečně zváni, pevně věřím, že si užijeme krásné odpoledne a večer plný zábavy. 

Přeji všem hodně zdraví, krásný zbytek léta, mnoho pěkných zážitků a to nejen v kruhu rodinném, ale i 
s přáteli. 

Za TJ Sokol Prackovice n/L, z.s. Jaroslav Bílek 
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Dětské rybářské 

závody v Úštěku  

červen 2024 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

Za účast s dětmi na těchto závodech 
 a za fotodokumentaci děkujeme  

panu Zdeňku Blažejovi. 
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Sdružení kynologů Prackovice nad Labem  

Krátké ohlédnutí za létem 

Ukázky pro školy a školky 
Poslední měsíc školního roku byl ve znamení ukázek výcviku psů pro děti nejen v místní školce, ale i pro 
děti z lovosických škol a z Duchcova. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Prackovická voříškiáda 
Za povedenou akci hodnotíme i naši první Prackovickou voříškiádu – i když účast nebyla masová, tak 

nás hlavně potěšila velká účast obyvatel Prackovic – 
zejména dětí. 
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Memoriál Jiřího Šece 
Zároveň si Vás dovolujeme pozvat na hlavní událost našeho spolku, na tradiční Memoriál Jiřího Šece, a 
to již na jeho třetí ročník, který loni opět nezklamal obrovskou účastí přihlášených psovodů z celé 
republiky. 

 
Kurzy pro veřejnost 
Stále pořádáme kurzy pro veřejnost. Rádi Vám pomůžeme se základní poslušností, socializací, 
pokročilejším výcvikem i s konkrétním problémem. Kurzy budou probíhat od 1.9.2024 od 10.00 hodin 
na fotbalovém hřišti v Prackovicích nad Labem.  

Kontakt: Hanka Friessová – 775 257 324 
 

Na závěr již tradiční poděkování všem co nám pomáhají a to je v první řadě obec Prackovice nad Labem 
a kluci z TJ Sokol Prackovice n/L. 

 

Nelly Kováříková, předsedkyně spolku 
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Kulturní komise  
Noc kostelů 7.6.2024 

 
Stejně jako v loňském roce měla na pořádání této akce, 
která se každoročně pořádá po celé republice hlavní podíl 
naše Mateřská škola Brouček. Paní ředitelce i učitelkám patří 
obrovské díky za pěkné hudební vystoupení, které si s dětmi 
připravily. Za krásnou výzdobu kostela děkujeme děvčatům 
z keramického kroužku a prackovické knihovny a za 
občerstvení - které bylo sponzorským darem – paní Šárce 
Průšové.  
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Dětský den 9.6.2024 
 
Původně plánovaný termín pro letošní dětský den 
jsme kvůli předpovědi nepříznivého počasí byli 
nuceni přesunout ze soboty 1. června na neděli 9. 
června. Odpolední program jsme připravili ve 
spolupráci s JSDH Prackovice a Spolkem Kynologů, 
o občerstvení se postarali fotbalisté z TJ Sokol 

Prackovice a nájemkyně Hospůdky v KD 
Litochovice paní Šárka Průšová. Za příjemné 
sladké ochlazení v podobě nanuků pro děti 
děkujeme sponzorovi panu Stejskalovi a jeho 
farmě Stejskalovy dobroty. Bohatý program pro 
děti představovaly různé soutěžní disciplíny o 
pěkné odměny, malování na obličeje, 
bodyzorbing a střelnice. Spolek kynologů 
předvedl ukázky výcviku psů a naši hasiči pro 
děti připravili lanovku, ukázky jejich techniky, 
pro odvážné výstup na vysunutý žebřík a celé 
zábavné odpoledne zakončili jako vždy všemi 
dětmi oblíbenou vodní pěnou. 
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Přivítání prázdnin 28.6.2024 
 

Další pěkná akce, kterou pořádá TJ Sokol 
Prackovice s naší pomocí, probíhala během 
pátečního odpoledne a v noci na sobotu na 
fotbalovém hřišti v Prackovicích. Na všechny čekalo 
zábavné odpoledne a strašidelná noc. Odpoledne 
byla možnost si zahrát fotbálek, pétanque, nebo si 
zastřílet ze vzduchovky.  
Občerstvení zajišťovali chlapci z TJ Sokol - pro děti 
se točila limonáda zdarma a byly připraveny 
dobroty z grilu. Zájemci o přenocování si na hřišti 
postavili stany, a když se setmělo členové kulturní 
komise a další dobrovolníci se odebrali připravit 
noční strašidelnou stezku odvahy. Závěrem na děti 
čekalo jako vždy překvapení v podobě ohňostroje 
a promítání filmu na dobrou noc. Po probuzení 
čekala na všechny zúčastněné připravená snídaně. 
Rádi bychom poděkovali všem, kteří nám opět 
pomáhali. 
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Pozvánky na další kulturní akce: 
7.9.2024 Posvícení svatého Matouše 

6.10.2024 Drakiáda 
26.10.2024 Dýňování a podzimní tvoření 

2.11.2024 Lampionový průvod a dětský halloweenský karneval 
9.11.2024 Halloweenská zábava 

30.11.2024 Adventní setkání v Litochovicích 
1.12.2024 Rozsvícení vánočního stromu v Prackovicích 

 
Vážení občané, rádi bychom Vás v souvislosti s blížícími se 

 adventními přípravami požádali o pomoc  
při shánění letošního vánočního stromku na náves v Prackovicích.  

Dárci nebo občané, kteří o vhodném stromku vědí,  
ať nás kontaktují na obecním úřadě. 

 
Za kulturní komisi Andrea Honová 
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Společenská kronika 

 

Nově narození občánci: 

 
Jan Zajíček 6.7.2024 

 
Gratulujeme rodičům a vítáme tě mezi námi. 
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